

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB DATUK DR. SHAHRUDDIN BIN MD.
SALLEH [SRI GADING]**

TARIKH : 2 DISEMBER 2020 (RABU)

SOALAN NO. 25:

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan benarkah kenyataan umum oleh rakyat yang mengatakan bahawa Kerajaan gagal menangani wabak COVID-19 yang berpunca dari PRN negeri Sabah baru-baru ini.

JAWAPAN

**YB DATUK SERI MOHD REDZUAN BIN MD. YUSOF,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (TUGAS-TUGAS KHAS)**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Pilihanraya Negeri (PRN) Sabah adalah sesuatu yang tidak dapat dielakkan kerana ianya tertakluk kepada peruntukan di dalam Perlembagaan Persekutuan di mana pilihanraya mesti diadakan selepas Dewan Undangan Negeri terbubar. Prosedur Operasi Standard (SOP) berkaitan pilihanraya juga telahpun dikeluarkan oleh Suruhanjaya Pilihan Raya (SPR) bagi mengelakkan berlakunya penularan wabak COVID-19 susulan daripada PRN yang dilaksanakan.
2. Adalah diakui bahawa PRN Sabah merupakan antara faktor berlakunya peningkatan semula atau berlakunya gelombang ketiga wabak COVID-19 dalam negara terutamanya di Sabah dan ditambah juga dengan pembolosan masuk Pendatang Asing Tanpa Izin (PATI) yang positif COVID-19 telah memburukkan lagi keadaan.
3. Namun demikian, sumber daripada Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) mendapati bahawa hanya 1/3 daripada kluster kes COVID-19 di Selangor berpunca daripada jangkitan dari Sabah manakala 2/3 lagi kluster kes merupakan jangkitan yang berasal dari dalam Selangor sendiri.
4. Kerajaan akan terus berusaha memerangi dan membendung wabak ini dan berterima kasih di atas kepercayaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Seri Paduka Baginda Yang Di-Pertuan Agong ke atas usaha-usaha yang telah dilaksanakan oleh Kerajaan dalam melawan wabak COVID-19 sehingga kini dan Baginda turut menzahirkan keyakinan bahawa Kerajaan dan Perkhidmatan Awam Negara ini terus mampu untuk menangani krisis wabak COVID-19 yang melanda Negara.

Sekian, terima kasih.